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Listopadové pranosti ky
• V listopadu hřmí - sedlák vesnou sní.
• Listopadové hřmění pšenici ve zlato mění.
• Když ještě v listopadu hřmívá, úrodný rok 

nato bývá.
• Když krtek v listopadu ryje, budou na váno-

ce létat komáři.
• Stromy-li v listopadu kvetou, sahá zima až 

k létu.
• Padá-li lis�  v listopadu, jistě brzy přijde led, 

ale dlouho nepobude.
• Když dlouho lis�  nepadá, tuhá zima se při-

krádá.
• Když se v listopadu hvězdy třpy� , mrazy se 

brzo uchy� .
• Studený listopad - zelený leden.
• Listopadové sněžení neškodí vůbec osení.
• Jestliže sníh listopadový dlouho zůstane, 

více než hnůj polím prospěje.
• Když napadá sníh na zelené lis� , bude tuhá 

zima.
• V listopadu příliš mnoho sněhu a vody, to 

známka příš�  neúrody.
• Jaké povětří jest v listopadu, takové má 

bý�  měsíce března roku budoucího.
• Jaký listopad, takový březen.

Uzávěrka příští ho čísla:

19. 11. 2021

LOUČOVICKÝ ZPRAVODAJ
periodický ti sk územního samosprávného celku obce Loučovice

Vydává: Obec Loučovice, IČ: 00245984, Registrační značka: MK ČR E 22951, Datum vydání: 27. 10. 2021
Odpovědný redaktor: Franti šek Fazekas, Adresa redakce: OÚ Loučovice, 382 76 Loučovice 51,

e-mail: zpravodaj@loucovice.info, tel.: 380 748 115, Tisk: TISKÁRNA ČERNÝ s.r.o., Černá v Pošumaví.
Distribuce: OÚ Loučovice.

Vydavatel není odpovědný za obsah a pravdivost oti štěných inzerátů a vyhrazuje si právo nezveřejnit inzerát/člá-
nek, který by jej poškozoval nebo byl svým obsahem proti zákonný. Vychází 12x ročně nákladem 800 ks. 

V listopadu oslaví své krásné jubileum

 paní  BERNSTEIN ZLATA
  HAMAROVÁ KATEŘINA
  HUDECOVÁ MAGDALENA
  KONEČNÁ EVA
  POKORNÁ NADĚŽDA
  ROMOFOVÁ MARIE
  ZEMANOVÁ STANISLAVA

 pan  BODVANSKÝ ONDŘEJ
  ČIŽMAR MIROSLAV
  JIRKAL KAREL
  LACKO EMIL
  MARŠNER JIŘÍ
  MRÁZ JAN

Všem výše uvedeným přejeme vše nejlepší, plno životních
radostí  a mnoho dalších let spokojeného života.
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Prosím přijměte tento článek jako zamyšlení 
nad tí m, co se nám zdá jako samozřejmé a 

tudíž jako by nám byla známa hodnota. Místní 
komunikace v obci Loučovice nejsou v exce-
lentním stavu. Jsou spíše ve stavu žalostném 
a vyžadujícím opravy. Nicméně během dvou 
posledních zasedání Zastupitelstva obce Lou-
čovice  ve dnech 16. srpna a 27. září byla přija-
ta dvě usnesení, která se týkají oprav místních 
komunikací. Pochopitelně tomu předcházela 
jednání o fi nanční podpoře a další náležitosti  
a i tato jednání mají svoji váhu, cenu a přibli-
žují nás k realizaci.  Ceníky  asfaltérských  prací 
nejsou běžně dostupné, ale pro jistou orienta-
ci berme cenu za jeden metr čtvereční, který 
na komunikaci s vyšším zatí žením činí 1 600,- 
Kč.  Až tedy pojedete po novém asfaltu ve

sv. Prokopu, který stál 839 850,-Kč, nebo v 
místní části  zvané „Katrman,“ kde byla oprava 
za 471 272,-Kč, bude před vámi defi lovat cena
oprav, včetně ceny lidského úsilí trochu málo 

viditelné práce která dílu předcházela. 

- Mgr. Daniel Hovorka-tajemník Úřadu obce 
Loučovice -

VŠECHNO MÁ SVOJI CENU. A ZNÁME JÍ?

Program Nová zelená úsporám přichází s no-
vým konceptem, kterým se snaží být zase 

o něco zajímavějším, přehlednějším a přístup-
nějším většímu okruhu žadatelů.
Jednou z hlavních novinek je, že program je 
určený pro celý bytový segment, nejen pro 
pro rodinné domy, ale nově též pro bytové 
domy po celé ČR a třeba i rekreační objekty, 
které jsou využívány k trvalému bydlení.
Zároveň došlo ke sloučení s jinými programy, 
čímž se zájemcům otevřela poměrně široká 
nabídka dotací. Vedle hlavní nabídky na zatep-
lení a výměnu oken ve stávajících objektech, 
výstavby nových domů s velmi nízkou ener-
geti ckou náročností , výměnu zdrojů tepla,

řízeného větrání a instalaci solárních systémů, 
lze z programu NZU žádat i na instalaci ven-
kovní stí nící techniky, výstavbu zelené střechy, 
hospodaření s dešťovou vodou a nově také 
na zřízení dobíjecích stanic pro elektromobil 
nebo výsadbu stromů v okolí bytových domů.
Po delším období, kdy byly vyčerpány pro-
středky z kotlíkových dotací, je nyní opět mož-
né žádat o dotaci na výměnu zdrojů ve stáva-
jících objektech. Pokud stále někdo provozuje 
jako hlavní zdroj vytápění kotel 1. či 2. emis-
ní třídy na pevná paliva či lokální topidla na 
pevná paliva (uhlí, dřevo), má nyní poslední 
příležitost využít dotaci pro přechod na eko-
logičtější zdroj. Od září 2022 bude toti ž provoz 

těchto původních zdrojů zakázán pod pokutou 
až 50 ti s. Kč.
U některých opatření došlo k navýšení dotač-
ních částek a byly zavedeny tzv. bonusy, kte-
ré mají moti vovat žadatele ke kombinaci více 
opatření. Např. za každé další opatření lze zís-
kat bonus v řádech desítek ti síc u rodinných 
domů.
Příjem žádostí  odstartoval v polovině října 
a měl by trvat minimálně do poloviny roku 
2025. Jednou z dalších novinek je, že veškerá 
administrace žádosti  probíhá již zcela online a 
to jednoduchým nahráním dokumentů přes 
informační systém.
V případě zájmu o bližší informace se můžete 
obráti t na spolek Energy Centre České Budějo-
vice (www.eccb.cz), které nabízí jak bezplatné 
a nezávislé poradenství, tak i služby energeti c-
kých specialistů. Tel.: 387 312 580, mobil: 773 
124 580, email: eccb@eccb.cz.

Činnost Energy Centre České Budějovice je 
spolufi nancována z rozpočtu Jihočeského 

kraje.

ODSTARTOVALA NOVÁ ETAPA DOTAČNÍHO PROGRAMU
NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM PRO OBYTNÉ DOMY

ŘÁDKOVÁ INZERCE:

Stanislav Kozák, IČ. 08848769, Tel. 607239012
Provádím řemeslné a údržbářské práce v domácnosti  i na zahradě, s důvěrou se na mne obraťte.
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Usnesení č. 165/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaIuje ově-
řovatele zápisu Rudolfa Greschnera a Petra 
Procházku, jako zapisovatele Daniela Hovor-
ku.

Usnesení č. 166/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje pro-
gram zasedání doplněn o uvedené body:
• 21.1. Informace o opatření, které bylo 

přijato k nápravě kontrolního závěru č. 
2 Protokolu Ministerstva vnitra, odbor 
veřejné správy, dozoru a kontroly ze dne 
1.6.2021 — porušení 512 odst. 1 zákona 
č.128/2000Sb., o obcích, ve znění poz-
dějších právních předpisů.

• 21.2. Schválení obsahu změny č. 7 územ-
ního plánu Loučovice a její pořízení zkrá-
ceným postupem dle ust.   55a - ś55b 
stavebního zákona.

• 21.3. Schválení víceprací na akci: Loučo-
vice - napojení vodních zdrojů, úprava UV 
a kanalizace.

• 21.4. Soubor nabídek na akci: Stavba-
-zřízení asfaltového krytu MK Loučovice 
„Katrman" 

• 21.5. Schválení nájemní smlouvy po zve-
řejněném záměru: Pozemek parc. č. 194 
(jeho část) o celkové výměře 225 m2 v k. 
ú. Loučovice, obec Loučovice.

• 21.6. Řád veřejného pohřebiště obce Lo-
učovice.

• 21.7. Žádost o povolení zvláštního užívá-
ní místní komunikace p.č. 558/7.

• 21.8. Žádost o pronájem pozemku p.č. 
338/4.

• 21.9. Žádost o pacht části  pozemku p.č. 
283/1.

• 21.10. Žádost o poskytnutí  fi nančního 
daru pro LIPENSKO s.r.o. na provoz linky 
Skibus Lipno.

• 21.11. Smlouva č. 1190400242 0 poskyt-
nutí  podpory ze SFŽP na akci: Napojení 
vodních zdrojů, vodovod, kanalizace.

• 21.12. Informace k akci: Plynofi kace Sta-
rého sídliště.

• 21.13. Pozemek 124/1
• 21.14. TDS — zásobování vodou a odka-

nalizování Dvorečná (1. Etapa)

Usnesení č. 167/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí rozpočtové opatření č.7 v předloženém 
znění.

Usnesení č. 168/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí rozpočtové opatření č.8 v předloženém 
znění.

Usnesení č. 169/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se 
stavbou pergoly na pronajatém pozemku p.č. 
192/3, o rozměrech a umístění dle přiložené-
ho plánku žádosti .

Usnesení č. 170/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje fi -
nanční podporu ve výši 5 000,- CZK, která 
bude poskytnuta formou daru na účet žadate-
le do patnácti  dnů od zveřejnění zápisu zase-
dání Zastupitelstva obce Loučovice.

Usnesení č. 171/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje zve-
řejnění záměru na prodej části  pozemku p.č. 
380/3, o výměře a umístění tak jak je uvedeno 
v příloze žádosti .

Usnesení č. 172/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje zru-
šení předkupního práva na parcele 281/23 
ke dni 18.10. 2021 za podmínky, že všechny 
fi nanční náklady vzniklé se zrušením předkup-
ního práva uhradí žadatel.

Usnesení č. 173/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice s odvoláním na 
usnesení Usn. č. 148/2021 schvaluje žádost o 
přidělení bytu v č.p. 60 Loučovice.

Usnesení č. 174/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice I. bere na vě-
domí nabídky učiněné po zveřejnění záměru 
usn. č. 104/2021 prodat pozemek p.č. 549/2 
II. schvaluje prodej pozemku p.č. 549/2 0 
výměře 278 m2 obálkovou metodou za mini-
mální cenu 250 CZK/m2 plus DPH, III. ukládá 
tajemníkovi Úřadu obce Loučovice oslovit 
zájemce a seznámit je s prodejem obálkovou 
metodou za podmínky, že veškeré fi nanční 
náležitosti  spojené s prodejem hradí kupující.

Usnesení č. 175/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí s 
bezúplatným užíváním místní komunikace p.č. 
558/7, dle přiložené dokumentace po dobu 
nezbytně nutnou k provedení přípojky, nejvý-
še však na 2 x 24 hodin s termínem zahájení 
prací 01.10.2021.

Usnesení č. 176/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje fi -
nanční podporu ve výši 7 500,- CZK, která 
bude poskytnuta formou daru na účet žada-
tele Linka bezpečí, z.s. do patnácti  dnů od zve-
řejnění zápisu zasedání Zastupitelstva obce 
Loučovice.

Usnesení č. 177/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí Usnesení vlády České republiky č.703/2021 
v předloženém znění.

Usnesení č. 178/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí možnost se zveřejnění záměru na proná-
jem pozemků, p.č. 290/1 a 673/1 v termínu 
26.27. a 28. 8. 2022.

Usnesení č. 179/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření 
za rok 2021 obce Loučovice v předloženém 
znění.

Usnesení č. 180/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se zve-
řejněním záměru na pronájem částí  pozemku, 
p.č. 258/54 0 výměrách 12 m2 a 18 m2 tak jak 
je zakresleno v žádosti .

Usnesení č. 181/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se zve-
řejněním záměru na pronájem části  pozemku, 
p.č. 212/11 0 výměře 110 m2 tak jak je zakres-
leno v žádosti .

Usnesení č. 182/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědomí 
informace starosty obce Loučovice o opatření 
přijatém k odstranění důsledků nezákonného 
postupu obce zjištěného kontrolou výkonu 
samostatné působnosti  provedenou Minister-
stvem vnitra, odborem veřejné správy, dozoru 
a kontroly v období od 1.4.2021 do 30.3.2021 
a uvedenou v Protokole o kontrole ze dne 
1.6.2021 jako kontrolní závěr č. 2. Starosta 
uvedl, že kontrolou bylo zjištěno porušení 
512 odst. 1 zákona č. 128/2000Sb., o obcích, 
ve znění pozdějších právních předpisů tí m, že 
nebyly dvě obecně závazné vyhlášky obce — 
tj. Obecně závazná vyhláška č. 7/2020, o opat-
ření pro předcházení vzniku odpadů na území 
obce Loučovice schválená v zastupitelstvu 
obce dne 15.12.2020 a Obecně závazná vy-
hláška č. 1/2021, kterou se ruší „OZV č. 1/2018 
0 stanovení systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování ko-
munálních odpadů a nakládání se stavebním 
odpadem na území obce Loučovice” schvále-
ná v zastupitelstvu obce dne 17.2.2021, řádně 
vyhlášeny tj. nebyly vyvěšeny na úřední desce 
Obecního úřadu Loučovice po dobu 15-ti  dnů. 
Na základě tohoto závěru provedené kontroly 
realizovala obec Loučovice nápravné opatření 
a obě tyto obecně závazné vyhlášky obce Lo-
učovice vyhlásila vyvěšením na úřední desce 
Obecního úřadu Loučovice od 10.5.2021 do 
26.5.2021. Zastupitelé k přijatému opatření 
nemají žádných připomínek.

Usnesení č. 183/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice I. bere na vě-
domí obsah změny č. 7 územního plánu obce 
Loučovice dle přílohy č. 1 tohoto materiálu, II. 
schvaluje obsah změny č. 7 územního plánu 
Loučovice a její pořízení zkráceným postupem 
dle ust. 55a55b stavebního zákona, III. ukládá 
Obecnímu úřadu Loučovice, pořizovateli této 
změny, zajisti t zpracování návrhu změny č. 7 
ÚPO Loučovice dle schváleného obsahu změ-
ny.

VÝPIS USNESENÍ Z ŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOUČOVICE KONANÉHO
DNE 16. SRPNA 2021
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Usnesení č. 184/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje více-
práce na akci: Loučovice — napojení vodních 
zdrojů, úprava ÚV a kanalizace v předloženém 
znění podle Protokolu o změně č.l ve výši 161 
029,22Kč včetně DPH a podle Protokolu o 
změně č.2 ve výši 322 323,43 Kč včetně DPH a 
ukládá starostovi obce uhradit celkové nákla-
dy spojené s vícepracemi ve výši 483 352,65Kč 
včetně DPH na účet zhotovitele.

Usnesení č. 185/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice l. bere na vě-
domí obsah souboru nabídek na akci: Stav-
ba-zřízení asfaltového krytu MK Loučovice 
„Katrman”. Il.schvaluje uzavření smlouvy se 
zhotovitelem společností SWIETELSKY staveb-
ní s.r.o., který podal nejnižší nabídku za 471 
271,72 CZK včetně DPH na akci: Stavba-zřízení 
asfaltového krytu MK Loučovice „Katrman”

Usnesení č. 186/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje Ná-
jemní smlouvu s nájemcem  bytem Loučovi-
ce (část pozemku p.č.194, výměra 225 m2) v 
předloženém znění.

Usnesení č. 187/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje na 
základě vyjádření nadřízeného orgánu vede-
ného pod č.j. KUJCK 94636/2021 Řád veřejné-
ho pohřebiště obce Loučovice v předloženém 
znění.

Usnesení č. 188/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí s 
bezúplatným užíváním místní komunikace p.č. 
558/7, dle přiložené dokumentace po dobu 
nezbytně nutnou k provedení přípojky, nejvý-
še však na 24 hodin s termínem zahájení prací 
20.10.2021.

Usnesení č. 189/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se zve-
řejněním záměru na pacht části pozemku, p.č 
283/1, o výměře 50 m2 a umístění tak jak je 
uvedeno v příloze žádosti.

Usnesení č. 190/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje fi-
nanční podporu ve výši 35 000,- CZK, která 
bude poskytnuta formou daru na účet žada-
tele LIPENSKO, s.r.o. na provoz Skibus Lipno 
do padesáti dnů od zveřejnění zápisu zasedání 
Zastupitelstva obce Loučovice.

Usnesení č. 191/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje 
Smlouvu č. 1190400242 o poskytnutí podpo-
ry se Státním fondem na podporu životního 
prostředí České republiky na akci: Napojení 
vodních zdrojů, vodovod kanalizace. V předlo-
ženém znění.

Usnesení č. 192/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice l. bere na vědo-
mí informaci starosty obce o možných nákla-

dech na pořízení a cenu možného odkupu od 
distribuční společnosti a II. pověřuje starostu 
vypsáním výběrového řízení na akci: Plynofi-
kace Starého sídliště.

Usnesení č. 193/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice revokuje usne-
sení č.96/2021 ve znění „Zastupitelstvo obce 
Loučovice schvaluje prodej pozemku Dvo-
rečná 124/1 zájemcům přihlášeným ve lhůtě 
uvedené na zveřejněném záměru prostřednic-
tvím uzavřené elektronické aukce s vyvolávací 
cenou ve výši 60% z odhadní ceny” ve kterém 
zrušuje podmínku vyvolávací ceny v elektro-
nické aukci u pozemku 124/1 stanovené na 
60% ceny stanovené znalcem na základě zna-
leckého posudku a schvaluje vyvolávací cenu 
na daný pozemek dražený v elektronické aukci 
ve výši 610 000 ,-CZK bez DPH.

Usnesení č. 194/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje uza-
vření Příkazní smlouvy se společností ŠINGE, 
s.r.o. na akci: zásobování pitnou vodou a odka-
nalizování (1. Etapa) Technický dozor stavební-
ka za cenu 315 000,-CZK bez DPH.

Poznámka: Úplný zápis ve smyslu stanovení 
595 odst. 5 zákona o obcích je uložen na obec-
ním úřadu k nahlédnutí.
Obecní úřad je na požádání povinen umožnit 
občanům nahlédnout do zápisu ze zasedání 
zastupitelstva obce.
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Vážené děti , rodiče a prarodiče, 
jsme v situaci před otevřením nového 

Dětského klubu Čertí k veřejnosti . Dětský klub 
Čertí k se otevře dne 6.11.2021 ve 14.00 hod. 
Klubu, který v naší obci nikdy nebyl a doposud 
chyběla pravidelná volnočasová akti vita pro 
malé i větší děti      a rodiče, v kterémkoliv roč-
ním období, bez ohledu na nepřízeň počasí. 
A v této době, před samotným otevřením 
klubu považujeme za důležité náležitě podě-
kovat všem, kteří se na celém projektu podí-
leli (buďto svou podporou či se na vznikajícím 
klubu sami akti vně angažovali). 

Jako prvnímu, komu chce náš tým Dětského 
klubu Čertí k poděkovat, je  pan starosta Ing. 
Jan Kubík. Od začátku se mu líbila myšlenka 
zřízení dětského klubu pro loučovické mamin-
ky s dětmi, celý projekt po celou dobu podpo-
roval, a i když nevycházely dotační řízení tak, 
jak  bylo potřeba, akti vně nás podporoval v 
setrvání celý projekt nezavrhnout. Byl to on, 
kdo dal celému projektu před třemi lety ze-
lenou a uvolnil pro tento účel prostory. Před 
rokem vznesl návrh na zasedání zastupitel-
stva, aby se konečně mohl projekt Dětský klub 
Čertí k rozjet, bez ohledu na dotační programy, 
s fi nanční podporou obce Loučovice. Součas-
ně s dětským klubem podpořil i zřízení nové 
klubovny pro 14. Přední hlídku Royal Rangers, 
aby loučovické děti  nemusely dojíždět do 
Vyššího Brodu a měly svou klubovnu v místě 
svého bydliště. Tuto podporu cítí me i nadále. 
Tímto velmi děkujeme Ing. Janu Kubíkovi a 
věříme, že naše činnost, zaměřená na děti  se 
bude dětem i rodičům líbit a ta dlouhá cesta

za vysněným dětským klubem přinese užitek 
všem, kdo v klubu chtějí trávit svůj volný čas. 
Děkujeme i zastupitelům obce Loučovice, 
kteří před rokem svým hlasem podpořili návrh 
na fi nanční podporu Dětského klubu Čertí k. 
Představujeme vám i  tým Čertí ka, který se 
velmi činil, aby klub byl co nejdříve hotový a 
mohl být otevřen na podzim 2021. Tým Dět-
ského klubu Čertí k se skládá z těchto žen, kte-
ré byly od začátku zapojené do projektu, stály 
u zrodu,  plánování činností  a také v klubu in-
tenzivně a usilovně pracovaly (mnoho hodin 
práce, umývání, uklízení, malování, plánování 
akcí, propagace aj.):  Mgr. Pavla Vachová, Mgr. 
et Bc. Kateřina Berná, Mgr. Pavlína Bigasová, 
Jarmila Povolná,  Jiřina Velková, Jiřina Krobo-
vá, Jitka Žižková, Jana Remtová, Anna Vaňková 
a Marti na Hacklová. Všem těmto dámám pat-
ří veliké DÍKY, za obětavost a práci vykonanou 
pro Dětský klub Čertí k a pro naše děti . 
Na přípravách prostor Dětského klubu se po-
dílelo i mnoho řemeslníků, včetně technické-
ho úseku obce Loučovice. Nemůžeme opo-
menout ani rodinné příslušníky týmu Čertí k, 
kteří v klubu též intenzivně pracovali, včetně 
našich nejmenších pomocníků.  Nutno dodat, 
že se opravdu chvátalo a všichni se snažili nám 
vyjít vstříc. Děkujeme vám. 
Poděkování náleží i všem dárcům, kteří nám 
stále nosí hračky a darují,  či před rokem ve 
veřejné sbírce pro Dětský klub Čertí k darovali 
mnoho hraček a různých potřeb. Zdůrazňuje-
me, že z velké části  se na sbírce podílely i naše 
loučovické seniorky ze Senior klubu Loučo-
vice a také Bazárek Věra Vyšší Brod a jeho 
zaměstnanci. Díky těmto darům a ušetřeným 
fi nančním prostředkům jsme mohli zakoupit 

jiné vybavení, určené na různé akce, sportov-
ního charakteru či stolní hry. 
Dále velmi děkujeme za sponzorské dary těm-
to sponzorům: paní Mgr. Pavlíně Bigasové  
s rodinou,  panu Janu Micákovi s rodinou a 
paní Lucii Vláškové. 
Věříme, že se  činnost Dětského klubu Čertí k 
bude líbit  a doufáme, že společně s námi se 
budou na činnosti  podílet           i další rodiče 
a prarodiče, kteří mají chuť trávit svůj volný 
čas s dětmi různými akti vitami v loučovickém 
dětském klubu.      O činnosti  Dětského klubu 
Čertí k bude veřejnost pravidelně informována 
skrze Loučovický zpravodaj,  webové stránky 
Obce Loučovice a Facebookové stránky Obce 
Loučovice a Dětského klubu Čertí k Loučovice. 
V rámci projektu byly zrekonstruovány i pro-
story v přízemí Obecního úřadu Loučovice a 
vybaveny nábytkem. Tyto prostory slouží nově 
jako klubovna pro 14. Přední hlídku Royal Ran-
gers, která si převzala klíče od své nové klu-
bovny dne 7.10.2021. 

Těšíme se na setkání v Čertí ku.

- Dětský klub Čertí k Loučovice -

Projekt Dětský klub Čertí k byl podpořen z roz-
počtu Jihočeského kraje v rámci dotačního 
programu: Program rozvoje venkova 2021 a z 
rozpočtu obce Loučovice.

OTEVŘENÍ DĚTSKÉHO KLUBU ČERTÍK LOUČOVICE
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NOVÝ ŠKOLNÍ ROK NA NAŠÍ ŠKOLE
Po dlouhém a pro všechny náročném období distanční výuky se v no-
vém školním roce snažíme zase vrátit výuku a fungování školy do ,,zaje-
tých kolejí“. Už v průběhu prvních dvou měsíců se proto kromě běžné-
ho vyučování konalo např. meziškolní klání ,,Šumavské sportovní hry“, 
některé třídy vyrazily na první letošní exkurze a samozřejmě se naplno 
rozjely i školní kroužky. Krátký report z těchto akcí si můžete přečíst v 
následujících řádcích.

ŠUMAVSKÉ SPORTOVNÍ HRY
Naše škola se pro tento rok stala pořadatelem Šumavských sportov-
ních her - 2. ročníku meziškolní soutěže v netradičních disciplínách – 
jakými byly např. chůze na chůdách, tlučení špačků, jízda zručnosti na 
koloběžce, atd. Reprezentovali nás vždy jeden žák a žákyně z druhého 
až devátého ročníku a pozvání na akci přijali soupeři z Lipna, Vyššího 
Brodu a Frymburku. Vítězství nakonec slavili žáci z Frymburku (mlad-
ší kategorie) a Vyššího Brodu (starší kategorie). Ale ani naši sportovci 
svými výkony nezklamali. Navíc si všechny disciplíny mohli vyzkoušet i 
všichni ostatní žáci naší školy. Takže se i přes nepřízeň počasí (celé do-
poledne poprchávalo) všichni dobře bavili – a o to přece šlo! Tímto také 
děkujeme všem, kteří se na průběhu akce jakkoliv organizačně podíleli.

NÁVŠTĚVA V KLÁŠTERECH V ČESKÉM KRUMLOVĚ
Ve čtvrtek 14. října jsme v rámci celodenního projektu navštívili již po-
několikáté kláštery v Českém Krumlově. Počasí nám sice úplně nepřálo, 
ale moc jsme si to užili. Tentokrát jsme se v programu Svět Fantazie 
Jindry Čapka seznámili s krásnými ilustracemi a životopisem  tohoto 
významného ilustrátora a pak jsme plnili různé úkoly. Dozvěděli jsme 
se mnoho zajímavého o technice malování a o jeho ilustracích knih zná-
mých světových autorů. 

Po výborném obědě jsme si v řemeslných dílničkách vyrobili bylinkový 
olejíček a voňavý pytlíček. Výlet se nám opět vydařil a už se těšíme na 
další.

žáci 5. a 4. třídy

NABÍDKA KROUŽKŮ V TOMTO ŠKOLNÍM ROCE:
• Pěvecký sbor Slavíček – pod vedením p. uč. Šmidmayerové a p. uč. 

Slabihoudové - každé úterý, rozdělen na 2 věkové kategorie
 Přípravka
 – předškoláci (5-6 let) až 2. třída – od 14:15 do 14:45 hod
 Sbor starší
 – od 3. třídy – od 15:00 do 16:00 hod
         více informací také na facebookových stránkách sboru: www.face-
book.com/slavicek.zsloucovice
• E-kroužek (ekologie, estetika, etika) – pod vedením p. uč. Jonáše 

- kroužek určený zejména pro nejmladší školáky (1. až 3. třída), 
každou středu, podrobnosti najdete vždy vylepené na vstupních 
dveřích školy

• Zdravotnický kroužek – pod vedením p. uč. Duškové a p. uč. Čer-
vené, především pro 3. – 5. třídu

         - první schůzka plánována na začátek listopadu, bude upřesněno
• Klub zábavné logiky a deskových her – pod vedením p. uč. Frantála 

– každé úterý od 13:15 hod
• Přírodovědný kroužek – pod vedením p. uč. Micáka a p. uč. Maje-

rové – každý pátek od 13:30 hod

+ máme v nabídce i mnoho doučovacích ,,kroužků“ (včetně logopedie 
či přípravy na přijímačky) a organizovaná činnost věnující se počítačové 
gramotnosti nebo rozvoji čtenářství funguje i ve školní družině.

- ZŠ a MŠ Loučovice -

Každoročně se v našich rodinách první dny 
měsíce listopad „slaví a připomíná „den 

těch kteří nás předešli na věčnost“. Římskoka-
tolická  a některé další západní církve navazují 
2. listopadu na Svátek Všech svatých Památ-
kou zesnulých, tj. dnem vzpomínek  na všech-
ny blízké zemřelé, lidově tzv. dušičkami. V tyto 
dva dny je zvykem navštívit hřbitov a rodinný 
hrob a zapálit na něm svíčku či položit květiny 
nebo věnce.

Loučovický hřbitov, nebude v tomto ohledu 
žádnou výjimkou a všem zastupitelům a zastu-

pitelkám je jasné, že do budoucna potřebuje 
toto pietní místo revitalizaci a stavební úpra-
vu. To, co bylo a je v našich silách průběžně 
opravují zaměstnanci technických služeb. Dě-
kujeme za pochopení. 

- Mgr. Daniel Hovorka-tajemník Úřadu obce 
Loučovice -

PŘIPOMENUTÍ DNE SVÁTEČNÍHO
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Družstvo mužů se z posledních pěti  zápasů mělo představit čty-
řikrát na domácím trávníku. Pohříchu si připsalo body pouze za 

kontumační výhru 3:0 s rezervním týmem Trhových Svinů, který na 
utkání do Loučovic nedorazil. Následovala série čtyř porážek, kde ze-
jména ty s Mladým a v derby s Frymburkem hodně bolí. 

Starší žáci se dokázali výsledkově zvednout a rozšířit své bodové kon-
to. V přípravkách se objevilo několik dalších nových tváří jak z Loučo-
vic, tak i z blízkého okolí, z čehož máme velkou radost. Starší příprav-
ce se podařilo prolomit smůlu a po dlouhé době vyhrát.

VÝSLEDKOVÝ SERVIS

Muži jsou po deseti  kolech se sedmi body na 11. místě. Nejlepším střel-
cem je V. Dudla (4 góly).

Po devíti  kolech jsou žáci 5. se ziskem patnácti  bodů. Jejich kanonýrem 
je J. Šti ch (19 gólů).

ŘÍJNOVÝ PROGRAM
Poslední podzimní zápas odehrají 6. 11. muži ve Chvalšinách a žáci ve 
Velešíně.

DĚKUJEME VŠEM PŘÍZNIVCŮM A PARTNERŮM ZA PODPORU!

- Vltavan Loučovice -

Muži, 1. B třída
Vltavan – Trhové Sviny „B“ 3:0 (kontumačně)
Vltavan – D. Dvořiště 0:3
Vltavan – Frymburk 0:2
Roudné „B“ – Vltavan 6:1
Vltavan – Mladé 0:4

Žáci, Okresní přebor
Vltavan – H. Planá 0:5
Vltavan – Benešov 19:0
V. Brod – Vltavan 0:6
Vltavan – Malonty/D. Dvořiště 6:1
Velešín – Vltavan 4:1
Vltavan – Z. Koruna 10:0

Starší přípravka, Okresní přebor
Vltavan – Větřní 3:9
Vltavan – V. Brod 2:3
Lipno/Frymburk – Vltavan 14:5
Vltavan – H. Planá 0:9
Vltavan – H./D. Dvořiště 9:7

Mladší přípravka, Okresní přebor
Z. Koruna – Vltavan 15:2
Vltavan – Lipno/Frymburk 5:8
Větřní – Vltavan 3:1

Kaplice – Vltavan 11:1

Vltavan – Křemže 6:10

D./H. Dvořiště – Vltavan 3:7



strana 9

Po dlouhých 16-ti  letech, co byla kuželna v nevyhovujícím stavu, se 
jí podařilo v loňském roce zrekonstruovat. Loučovické „Áčko“ ale 

v té době nezaniklo a hrávalo domácí zápasy dále na kuželnách v Čes-
kém Krumlově, Českých Budějovicích a Nových Hradech. Pravidelně 
hrávalo druhou, či třetí , nejvyšší soutěž v České Republice. Minulý rok 
byla kuželna již úspěšně zkolaudována, ale z důvodu Covidu se zde 
odehrál jen jeden domácí zápas, kdy jsme prohráli s Aší.
A tak po roce, v sobotu 11. září, Loučovické „Áčko“ po vynikajícím 
výkonu porazilo v prvním kole druhé nejvyšší ligy (2.KLMA) Kosmo-
nosy 6:2 a dočkalo se první domácí výhry po 16-ti  letech! Týden na 
to vyhrálo 5:3 v Aši a vráti lo jim loňskou prohru. Se Sadskou zahráli 
chlapi velmi vyrovnaný a napínavý zápas do posledního hodu. Pět po-
ražených kuželek chybělo na remízu a 29 na vítězství, což znamenalo 
prohru 3:5. Ve čtvrtém kole nedali soupeři v Kdyni „Áčku“ šanci a pro-
hráli jsme 6:2. Ale v 5. kole jsme doma dominovali opět my a vyhráli 
jsme 7:1 proti  Tehovci. Po pěti  odehraných kolech druhé nejvyšší sou-
těže v ČR je „Áčko“ na 4. místě se ziskem 6 bodů
Nově složené „Béčko“ zatí m prohrálo v meziokresním přeboru všech-
ny zápasy, ale získává velice potřebné zkušenosti  a každým zápasem 
se zlepšuje a určitě se brzo dočká bodů. Po čtyřech odehraných kolech 
je na posledním místě.
Také se nám podařilo složit dorostenecký tým, který vyhrál jeden zá-
pas. Po čtyřech odehraných kolech jsou dorostenci s dvěma body na 
6. místě. Za zmínku stojí Tomáš Suchánek, který ve čtvrtém kole proti  
Nové Bystřici nejenže hodil osobní rekord, ale i rekord naší nové ku-
želny (i mezi dospělými hráči) na 100 hodů a to, když porazil 459 ku-
želek! Gratulujeme Tome, ale i všem ostatním dorostencům. Ať vám 
to padá!
Dále bychom chtěli poděkovat všem fanouškům, kteří nám chodí vý-
borně fandit jak na domácí, tak i venkovní zápasy a vytváří tak nesku-
tečnou atmosféru!
Další informace, výsledky, tabulky, pořadí hráčů atd. najdete na ná-
stěnce pod Restaurací Sparta,
na webových stránkách www.kuzelkyloucovice.cz, zde jsou i odkazy 
na LIVE průběh zápasů
a také nás najdete na Facebooku na stránce Vltavan Loučovice - Ku-
želky

JEDEME VLTAVAN, JEDEME!!!

VÝSLEDKY:

2.KLMA  - Vltavan Loučovice A
11.09.2021 so 14:00  Vltavan Loučovice A  6 : 2 KK Kosmonosy
18.09.2021 so 13:30  Kuželky Aš 3 : 5  Vltavan Loučovice A
25.09.2021 so 14:00 Vltavan Loučovice A  3 : 5 KK SDS Sadská
02.10.2021 so 10:00  TJ Sokol Kdyně 6 : 2 Vltavan Loučovice A
16.10.2021 so 14:00  Vltavan Loučovice A 7 : 1 TJ Sokol Tehovec

Meziokresní přebor ČK,ČB - Vltavan Loučovice B
21.09.21 út 17:00 TJ Spartak Trhové Sviny C 6 : 2 Vltavan Loučovice B
01.10.21 pá 18:00 Vltavan Loučovice B 2 : 6 TJ Sokol Soběnov C
04.10.21 po 17:00 Kuželky Borovany C 6 : 2 Vltavan Loučovice B
15.10.21 pá 18:00 Vltavan Loučovice B 1 : 7 TJ Sokol Nové Hrady B
Jihočeský krajský přebor dorost - Vltavan Loučovice Dorost
19.09.21 ne 10:00 TJ Sokol Nové Hrady 2 : 0 Vltavan Loučovice
03.10.21 ne 10:00 Vltavan Loučovice  2 : 0 TJ Lokomoti va Č. Velenice
10.10.21 ne 13:00 TJ Sokol Soběnov A 2 : 0 Vltavan Loučovice
17.10.21 ne 10:00 Vltavan Loučovice 0 : 2 TJ Jiskra Nová Bystřice

DALŠÍ ZÁPASY:

2.KLMA  - Vltavan Loučovice A
06.11.2021 so 13:00  TJ Lomnice - Vltavan Loučovice A
13.11.2021 so 14:00  Vltavan Loučovice A - SKK Bohušovice
20.11.2021 so 14:30 TJ Červený Kostelec - Vltavan Loučovice A
27.11.2021 so 14:00  SKK Jičín - Vltavan Loučovice A

Meziokresní přebor ČK,ČB - Vltavan Loučovice B
29.10.21 pá 18:00 Vltavan Loučovice B - Kuželky Borovany B
02.11.21 út 17:00 TJ Spartak Trhové Sviny B - Vltavan Loučovice B
12.11.21 pá 18:00 Vltavan Loučovice B - TJ Sokol Soběnov B
18.11.21 čt 17:00 TJ Dynamo Č. Budějovice B - Vltavan Loučovice B

Jihočeský krajský přebor dorost - Vltavan Loučovice Dorost
24.10.21 ne 10:00 KK Lokomoti va Tábor - Vltavan Loučovice
07.11.21 ne 10:00 TJ Dynamo České Budějovice - Vltavan Loučovice
14.11.21 ne 10:00 Vltavan Loučovice - TJ Spartak Trhové Sviny

- Vltavan Loučovice, oddíl kuželek -
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Začátkem září nám začal nový ročník 2021-2022 v okresním přebo-
ru ve stolním tenise. Tuto sezónu jsme zahájili v týmové sestavě 

hráčů: Jaroš Pavel, Vach René, Dibitanzl František a Schánělec Milan. 
Po sedmi odehraných kolech, se šesti výhrami a jednou remízou, nám 
v tabulce náleží průběžné 2. místo. Tabulce prozatím vévodí tým Ve-
lešín C.  

1 kolo:
TJ Sokol Benešov nad Černou-KST Vltavan Loučovice 2:16(čtyřhry 0:2, 
body domácích: Kodym František 2:2, Tichý Václav 0:4, Kodym Michal 
0:4, Kvasničák Miroslav 0:4, body hostů: Jaroš Pavel 4:0, Vach René 4:0, 
Dibitanzl František 3:1, Schánělec Milan 3:1)
2 kolo:
KST Vltavan Loučovice-TJ Spartak Kaplice D 9:9(čtyřhry 1:1, body do-
mácích: Jaroš Pavel 4:0, Dibitanzl František 1:3, Schánělec Milan 1:3, 
Vach René 2:2, body hostů: Kratochvílová Mirka 3:1, Mácha Karel 3:1, 
Kuba Lukáš 0:4, Wolowiec Jaroslav 2:2)
3 kolo:
TJ Dolní Třebonín-KST Vltavan Loučovice 7:11(čtyřhry 1:1, body domá-
cích: Cipín Vladimír 0:2, Fleischmann Karel 2:2, Šítal Roman 2:2, Bicek 
Kryštof 1:3, Soukup Pavel 1:1, body hostů: Jaroš Pavel 4:0, Vach René

4:0, Dibitanzl František 0:4, Schánělec Milan 2:2)
4 kolo:
Hraničář Malonty-KST Vltavan Loučovice 4:14(čtyřhry 0:2, body domá-
cích: Skala Petr 0:4, Chadim David 2:2, Matuš Jaroslav 2:2, Pešel Jan 
0:4, body hostů: Jaroš Pavel 4:0, Vach René 4:0, Dibitanzl František 2:2, 
Schánělec Milan 2:2)
5 kolo:
KST Vltavan Loučovice-TJ Sokol Křemže - Holubov C 18:0(čtyřhry 2:0, 
body domácích: Jaroš Pavel 4:0, Dibitanzl František 4:0, Schánělec Mi-
lan 4:0, Vach René 4:0, body hostů: Mandát Jiří 0:4, Richter Milan 0:4, 
Vondrák Zdeněk st. 0:4, Kros Jindřich 0:4)
6 kolo:
KST Český Krumlov-KST Vltavan Loučovice 1:17(čtyřhry 0:2, body do-
mácích: Lepeška Antonín 0:4, Kočan Jan 0:4, Andrle Václav 0:4, Blažek 
David 1:3, body hostů: Jaroš Pavel 4:0, Vach René 4:0, Schánělec Milan 
4:0, Dibitanzl František 3:1)
7 kolo:
TJ Spartak Kaplice E-KST Vltavan Loučovice 3:15 (čtyřhry 0:1, body do-
mácích: Jakeš Jan 1:3, Hembera Vladimír 1:3, Neckář Ladislav 1:3, body 
hostů: Jaroš Pavel 3:0, Vach René 3:0, Schánělec Milan 1:2, Dibitanzl 
František 2:1, WO 0:5)

- KST Vltavan Loučovice -

INFORMACE Z KST VLTAVAN LOUČOVICE
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     Obec Loučovice  
                          

     vás zve 
 

      na otevření nového 
       Dětského klubu Čertík v Loučovicích 

 

      Sobota 6. 11. 2021 od 14.00 hodin 
 

Srdečně vás zveme na otevření Dětského klubu Čertík.  U příležitosti zahájení činnosti budou losovány odevzdané a 
vyluštěné Čertíkovy tajenky o ceny pro tři šikovné děti. Přijďte se společně s dětmi podívat na nový loučovický dětský klub. 

                      

 Těšíme se na vás.  

                                  

                                                         Projekt Dětský klub Čertík Loučovice byl podpořen z rozpočtu Jihočeského kraje. 

  
 

 
 

Dle nařízení GDPR bude na akci pořizována fotodokumentace, která bude uveřejněna na www.loucovice.info, v Loučovickém zpravodaji obce Loučovice a Fb stránkách obce 
Loučovice a Dětského klubu Čertík. 

 

    Dětský klub Čertík Loučovice 
   pořádá  motoristické klání na odrážedlech  

  „Loučovická     
         rychlospojka “ 
   Kdy:   12. 11. 2021 od 15.30 

   Kde:   přízemí budovy OÚ (tělocvična) 
Zveme vás na první ročník dětských závodů na dětských odrážedlech, který se uskuteční v tělocvičně Obecního úřadu 
Loučovice čp. 51. Děti s účastí rodičů či prarodičů mohou poměřit své síly a závodit na odrážedlech. Akce je určena 
pro děti od 2 do cca 7 let věku (včetně).  Aby byly síly vyrovnané, děti budou soutěžit ve  třech věkových kategoriích.  
Starší děti budou mít k dispozici odrážedla s nafukovacími koly.  Přijďte poměřit své síly na nenáročné a zábavné 
trase, kde každý závodník získá na konci sladkou odměnu.  
Každý účastník obdrží diplom a na ty nejlepší závodníky čekají nablýskané  medaile. 😊😊
 
Dle nařízení GDPR bude na akci pořizována fotodokumentace, která bude uveřejněna na www.loucovice.info, v Loučovickém zpravodaji obce Loučovice a Fb stránkách obce 

Loučovice a Dětského klubu Čertík. 
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Vážení  příznivci aktivního stáří,
v Senior klubu se na přelomu měsíce září 

a října konalo další Loučovické buchtobraní.  
Akce se zúčastnily jako soutěžící skalní členky 
Senior klubu a jako porotci a hodnotící ochut-
návači občané obce Loučovice a příznivci klu-
bu. Naše seniorky opět nezklamaly. Moučníky 
byly úžasně chutné a voňavé. Ovšem, někdo 
vyhrát musí. A tak hodnotili všichni a kaž-
dý mohl dát pouze dva hlasy nejchutnějším 
moučníkům s ovocem. Výherkyní letošního 
ročníku se stala paní Anna Lišková, na druhém 
místě se umístila paní Hanka Hacklová a třetí 
místo obsadila paní Anna Turečková. Vítězkám 
ze srdce gratulujeme. Ceny si odnesly všech-
ny soutěžící účastnice akce. Akce byla veselá, 
povedená a těšíme se na další ročník Loučo-
vického buchtobraní 2022. Jako tradičně vám 
přinášíme výherní recept na Řezy s jablkovým 
pyré paní Anny Liškové.

Senior klub se věnuje dlouhodobě i dobro-
činné činnosti. Dne 5. 10 2021 došlo k odvo-
zu dobročinných sbírek pro Nemocnici Český 
Krumlov - dětské oddělení (matky s dětmi v 
nouzi a odd. dětské novorozenci) a nově Elim - 
šatník pro chudé v Českém Krumlově (pro ma-
minky s dětmi z azylových domů a osoby bez 
domova). Naše příjemce jsme množstvím da-
rovaných věcí velmi potěšili. Druhou část sbír-
ky  odvezli dva dny poté hasiči JSDH Loučovi-
ce. DĚKUJEME všem dárcům, kteří společně s 
námi pomohli těm, kteří to nejvíce potřebují, 
obzvláště teď před zimou.
Zvláštní poděkování: 
Paní Věře z Bazárku Věra Vyšší Brod - za stálou 
podporu.
Paní Anně Vaňkové, paní Jaroslavě Žáčkové, 
paní Jitce Žižkové a pracovnicím Pečovatelské 
služby Loučovice za organizační pomoc při 
sbírce.

Naše seniorky si opět zatvořily v rámci dušič-
kového tvoření dne 21. 10. 2021. Na akci  vše 
hrálo barvami, vůní jehličí a dobrou náladou. 
V měsíci  listopadu se činnost klubu bude  ubí-
rat směrem k blížícím se vánočním svátkům. 
Proběhne jako  každý rok vánoční tvoření a 
doufáme, že nám epidemiologická situace 
nezabrání v plánovaném vánočním posezení            
i našich dalších plánech.
Na závěr bych se ráda vyjádřila k šíření  ne-
pravd po obci či lépe řečeno „jakýchsi ověře-
ných informací od nezúčastněných osob“, kte-
ré se negativně odráží na samotném pohledu 
občanů na Senior klub Loučovice a který je 
šířen někým, kdo bohužel nemá ani ponětí o 
tom, jak Senior klub funguje a jaké vztahy v 
klubu skutečně jsou. Již tři roky, vlastně od sa-
motného vzniku Senior klubu, doposud,  jsem 
slýchávala různé dezinformace, které se vzta-
hovaly k Senior klubu, včetně toho, že v Lou-
čovickém zpravodaji je „zase ten Senior klub“ 
atd.  Nikdy jsem neměla potřebu se k těmto 
nepravdám vyjadřovat, ale u jedné nedávné 
tzv. „ověřené informace, zcela jistě pravdivé 
od jistého šiřitele“ tuto potřebu mám.  A to 
tvrzení, že „ Senior klub je pouze pro vyvole-
né“. Senior klub od svého vzniku byl otevřenou 
skupinou pro každého loučovického občana 
seniorského věku. O čemž svědčí  hojná účast 
seniorů (i přespolních) na různých akcích. Ně-
kdo rád na autobusový výlet, někdo rád tvoří, 
někdo rád kulturu či přednášku, někdo jen tak 
posedět společně u kávy a popovídat si. Je na 
každém zájemci, zda chce či nechce plánova-
nou akci využít a nikdo není nucen, aby pláno-
vané akce využíval. 

INFORMACE ZE SENIOR KLUBU LOUČOVICE

ŘEZY S JABLKOVÝM PYRÉ 

Těsto: 
5 vajec
15 dkg cukr krupice
25 dkg polohrubé mouky
1 dcl oleje
½ prášku do pečiva

Pyré – mírně uvařit
1 kg jablek oloupaných a na kousky
2 celé skořice, 5 hřebíčků
200 ml vody
1 vanilkový puding 
1 vanilkový cukr

Vrchní vrstva:
1 smetana ke šlehání
1 želatinový ztužovač za studena
1 zakysaná smetana
cukr podle chuti

Postup: 
Upečený a mírně vychladlý piškot potřít jablečným pyré a dát chladit. Skořice a hřebíčky vyndat. Vyšlehat smetanu a podle návodu přidat 
ztužovač a zakysanou smetanu. Potřít vychladlý piškot a dát do lednice. Po chvíli nastrouhat čokoládu na hrubo.
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Zároveň každá nová tvář je vždy přívětivě uví-
tána v našem kolektivu a vždy tomu tak bylo. 
Senior klub má své stálé členy. Za čtyři roky 
se ustálil tzv. „skalní kolektiv seniorů“, kteří se 
zúčastňují  akcí pravidelně nebo nepravidel-
ně.  Ale objevují se i nové tváře a my jsme za 
ně velmi rádi. Senior klub se též má čím pre-
zentovat, jeho činnost je bohatá a vždy je ve-
řejnost informována skrze facebook či právě 
Loučovický zpravodaj, co se v klubu děje či co 
se událo.  Ne každý senior umí s počítačem. 
V tištěném zpravodaji si každý loučovický se-
nior může přečíst aktuální informace, týkající 
se činnosti Senior klubu.  A protože v Senior 
klubu Loučovice se každý měsíc něco děje, 
máme o čem psát. Senior klub nemá problém  
informovat veřejnost a plánovat bohatou čin-

nost. Bude tomu ze strany Senior klubu i na-
dále a jestli někomu vadí, že je v každém čís-
le Loučovického zpravodaje článek za Senior 
klub, možná by bylo vhodné se zamyslet nad 
tím, proč to vlastně děláme. Jeden z mnoha 
důvodů je i ten, že pokud jsme finančně pod-
porováni Obcí Loučovice, je více než vhodné 
se prezentovat veřejnosti, aby bylo zřejmé, 
co přesně Obec Loučovice podporuje.  Pokud 
snad někdo narážel  na skutečnost, že si čle-
nové klubu domluví svou soukromou akci, bez 
ohledu na činnost Senior klubu (mimo pro-
story klubu) a bez uveřejnění v měsíčním har-
monogramu, je to čistě jejich soukromá věc a 
jejich vzájemná přátelská setkání či aktivity. 
Nejsou totiž podpořeny z rozpočtu obce.  Jest-
li má někdo s tímto problém, tak snad máme 

každý právo se sdružovat dle svého, bez sou-

hlasu někoho, komu se to nelíbí! A mě osobně 

se nelíbí a ne jenom mě, když někdo neustále 

útočí na Senior klub, který je oblíbený samot-

nými občany seniorského věku a je oblíbený 

právě proto, že senioři  si v podstatě plánují 

činnost klubu z větší části sami.  Vzkaz pro ši-

řitele těchto nepravd: „Zamyslete se, zda vám 

stojí za to šířit tyto pomluvy po obci a raději se 

přijďte podívat do Senior klubu, ať víte, o co 

jde, než v tom budete i nadále pokračovat!“ 

- Mgr. Pavla Vachová -

                      SENIOR KLUB LOUČOVICE                                 
 

                        HARMONOGRAM  -  LISTOPAD 2021 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

4. 11. 2021   
(čtvrtek) 

Rehabilitační a rekondiční cvičení pro seniory od 16.30 hod 

 
 

9. 11. 2021 
(úterý) 

Senior klub otevřen v době od 14.00 – 16.00 hod  
(posezení se Zavěšeným kafem) 

 

18. 11. 2021  
(čtvrtek) 

Rehabilitační a rekondiční cvičení pro seniory od 16.30 hod 
 

25. 11. 2021  
(čtvrtek) 

 
 

Senior klub otevřen v době od 14.00 – 16.00 hod (vánoční tvoření) 
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PŘÍCHOD MNICHŮ

Cesta 12 cisterciáckých mnichů z Wilheringu 
do Vyššího Brodu, tedy od Dunaje k Vltavě, 
se vší pravděpodobností  vedla kolem rakous-
kého hradu Waxenberg, který je písemně při-
pomínán od roku 1140. Když jsme tuto trasu 
hledali a procházeli, tak jsem byl překvapen, 
jak z věže hradu Waxenberg je vidět Dunaj i 
Leonfelden. Cesta mnichů z Wilheringu do 
Vyššího Brodu pravděpodobně trvala dva dny 
s noclehem na hradě Waxenberg. Po přícho-
du 12 mnichů z Wilheringu do Vyššího Brodu 
jim k prvním bohoslužbám pravděpodobně 
sloužila ona dřevěná kaple, o níž mluví pověst 
či nouzová dřevěná stavba z období před 1. 
červnem 1259.
Valenti n Schmidt uvádí, že 1. června 1259, 
tedy před příchodem mnichů do Vyššího 
Brodu, byl „hlavní oltář z oltářního kamene 
s jednoduchým křížem.“ a Josef Stöckl píše: 
„Klášterní kostel, tehdy pouze dřevěná nouzo-
vá stavba.“ Dne 29. května 1261 byla vydána 
listi na Voka I. z Rožmberka, v níž autor píše, že 
začíná nově zakládat a stavět v klášteře Vyš-
ší Brod konvent, což je budova pro ubytování 
mnichů. Z této listi ny je zřejmé, že v roce 1261 
byli mniši ještě provizorně ubytováni zřejmě v 
dřevěné budově.
Mezi první kamenné stavby kláštera se po-
važuje stavba dnešní sakristi e, položená ve 
východním křídle konventu mezi kostelem a 
kapitulní síní. Její stavba měla původně dvě 
podlaží, takže šlo patrně o patrovou kapli po-
dobného uspořádání jaké má kaple Apoštolů 
strážných ve Zlaté Koruně. Ve Vyšším Brodě 
se z původního stavu zachovalo jen přízemí 
této stavby. Je sklenuta 2 křížovými žebrový-
mi klenbami a na východě je ukončena pěti -
bokým paprsčitě sklenutým závěrem, který 
je z východního boku konventu vysunut do

popředí. V této podobě patrová kaple zřejmě 
sloužila v počátcích jako provizorní modliteb-
na pro mnichy a v patře jako opatská kaple s 
příruční knihovnou a archivem.
Prvý opat kláštera Vyšší Brod byl Ott o I. a byl 
opatem pravděpodobně plných 22 let od roku 
1259 až do roku 1281. Někteří historici vyslo-
vují domněnku, že opat Ott o I. zemřel v roce 
1261, ale německý klášterní kronikář a mnich 
Dominik Kaidl to logicky vyvrací. „Je nemys-
litelné, že by opat z Wilheringu svěřil vedení 
nově založeného kláštera Vyšší Brod starému 
a nemocnému muži.“ V listi ně ze 4. listopadu 
1261 se píše, že „opat jezdí na koni, je úplně 
zdráv a v nejlepší životní pohodě.“ O prvním 
opatovi Vyššího Brodu sděluje páter Marti n 
Fiala ve svých dějinách kláštera, že to byl muž 
vynikající svátosti , který s velkou péčí pastýře 
chránil své stádo. „Jeho přáním bylo, aby od 
svých podřízených byl více milován než obá-
ván.“
 

KLÁŠTER V LETECH 1260 AŽ 1281
 
V roce 1260 se Vok I. z Rožmberka vráti l k 
založení kláštera listi nou, ve které znovu vy-
početl, upřesnil a upravil původní nadaci a 
nově obdaroval klášter ve Vyšším Brodě 2 vi-
nicemi v Rakousku. Následují 3 listi ny z roku 
1261, které jsou však padělky. Nejznámější 
je listi na z 29. května 1261, která je chápána 
jako magna charta kláštera Vyšší Brod, která 
měla zajišťovat práva kláštera před případný-
mi nároky dědiců Voka I. z Rožmberka. Saša 
Dušková jí pokládá za kancelářské falsum, kte-
ré napsal ve prospěch kláštera notář Rudin-
ger. Další 2 listi ny se týkají údajného darování 
kostelů ve Veselí nad Lužnicí a vsi Ponědraž.
Kronikář Dominik Kaidl píše, že Vok I.

z Rožmberka ve své závěti  ze 4. června 1262 
daroval klášteru Vyšší Brod 2 vesnice u Čes-
kých Budějovic, stříbrné nádobí a svého koně. 
Toto datum závěti  je však v rozporu s knihou 
klášterních nekrologů, kdy je za úmrtní den 
Voka I. z Rožmberka uváděn již 3. červen 
1262. Třetí  červen uvádí i lati nská kronika 
Jakuba Novohradského z roku 1279 a Vác-
lav Březan. Vok I. z Rožmberka byl převezen 
ze Štýrského Hradce, kde zemřel do Vyššího 
Brodu, kde byl pohřben v chrámovém kos-
tele a jim začala řada pohřbů 10 generací 
tohoto předního šlechti ckého rodu v kláš-
terním kostele. Václav Březan uvádí zmínku 
o rožmberském epitafu v levé boční stěně 
presbytáře klášterního kostela. Je jisté, že 
Vok I. nemohl být pohřben v rodové hrobce, 
protože v té době ještě neexistovala. Milan 
Hlinomaz se domnívá, že však později, po do-
stavění rodové hrobky byly do ní přesunuty i 
ostatky donátora, tedy Voka I. z Rožmberka.
Po smrti  Voka I. z Rožmberka se stává na krát-
ko představitelkou rodu vdova Hedvika ze 
Schaunberka protože syn Jindřich I. z Rožm-
berka byl nezleti lý. Představitelem rodu Rož-
mberků se stal Jindřich I. až v červnu 1262. 
Dětství a mládí je zastřeno mlčením pramenů, 
stejně tak i jeho sňatek s Eliškou z Dobrušky.
Počáteční období kláštera Vyšší Brod sym-
bolicky završuje potvrzení fundace králem 
Přemyslem Otakarem II. Listi na je datována 
17. července 1264. Listi na je sepsána v kláš-
teře Vyšší Brod, zřejmě po ústním jednání s 
panovníkem. Kateřina Charvátová předpoklá-
dá, že mniši přistoupili ke zlisti nění v době, 
kdy synové Voka I. z Rožmberka byli ještě 
nezleti lí a klášter hledal zášti tu u krále. Toto 
je však nepřesné. V té době již byl nejméně 
Jindřich I. z Rožmberka zleti lý. V  listi ně z 25. 
ledna 1264 chválí Přemysl Otakar II. mnichy 
z Vyššího Brodu za „mimořádnou zbožnost, 
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placená inzerce:

pohostinství a přísné zachovávání pravidel 
řádu“. V této listině byly také potvrzeny výmě-
ny vesnic mezi králem a klášterem Vyšší Brod.
Nejisté postavení v době války mezi Vítkov-
ci a panovníkem vedlo papeže Mikuláš III. k 
tomu, že 21. března 1278 potvrdil klášteru 
Vyšší Brod všechny jeho výsady, ochráncem 
kláštera Vyšší Brod pověřil pražského biskupa 
a povolil získat zpět zastavené statky. Jednalo 
se zřejmě o pokus kláštera vymanit se pomocí 
papežských listů z nejužší závislosti na doná-
torském rodu Rožmberků.
V listině z 12. listopadu 1281 se poprvé ob-
jevuje jako opat Adam. Je to zřejmě tentýž 
Adam, který do kláštera nastoupil jako převor. 
Prvý opat musel zemřít před tímto datem. 
Vlastimil Kolda uvádí, že opat Otto I. byl s vel-
kou pravděpodobností pochován do podlahy 
v dokončené kapitulní síni.
Biskupové udělili pro návštěvníky klášterní-
ho kostela odpustky, které na základě prosby 
opata Otto I. potvrdil papežský legát, kardinál 
Quido z Vídně 12. května 1267. Ještě předtím, 
30. dubna 1267, opat Otto I. sám udělil od-
pustky za pobožné návštěvy klášterního kos-
tela. Totéž učinil biskup Jan z Prahy 16. červ-
na 1270. K udělení odpustků byly stanoveny 
pouze „obyčejné podmínky“, tedy důstojné 
přijímání svátosti a modlitby. Z udělování od-
pustků je zřejmé, že v letech 1267 až 1270 již 
kostel, či spíše kaple, ze které je dnes sakristie, 

v klášteře ve Vyšším Brodě již stál.
Třináctého července 1278 slíbil Jindřich I. z 
Rožmberka platit ročně na výstavbu kostela v 
klášteře ve Vyšším Brodě „až do dokončení“ 
deset marek. Oba synové Voka I. z Rožmberka, 
Jindřich a Vítek, darovali 19. března 1272 kláš-
teru Vyšší Brod patronátní právo nad kostelem 
„zu Raabs“ v Dolním Rakousku. Toto patronát-
ní právo však vydrželo jen do roku 1282, kdy 
Jindřich I. z Rožmberka podstoupil hrad Raab 
Albrechtovi Habsburskému. Darování učinili 
bratři Jindřich a Vítek „ze soustrasti nad ne-
dostatkem,“ který tehdy v klášteře Vyšší Brod 
panoval.
Jak vysvítá z listiny z roku 1278, musel klášter 
Vyšší Brod dát některé své majetky do zástavy 
jistému Sipotovi z Sprinzensteinu. Teprve 20. 
srpna 1281 uložil papež Martin IV. pražskému 
biskupovi, aby vyplatil klášteru Vyšší Brod za-
stavěné majetky. Majetek kláštera se výrazně 
zvětšil v letech 1277 až 1279 různými dary 
Rožmberků, a to jak na české, tak i rakouské 
straně hranice. Valentin Schmidt i uvádí, že 
Vítek IV. z Krumlova věnoval klášteru vesnice 
Jílovice, Kleštín a Hradoví. Dne 13. července 
1278 slíbil Jindřich II. z Rožmberka platit ročně 
na výstavbu kláštera Vyšší Brod „až do dokon-
čení“ deset marek a dále slíbil, že klášteru má 
být předán městys Haid (Horní Dvořiště) a ves 
Herbertov v případě, že by byl usmrcen ve vál-
ce, která vypukla mezi Přemyslem Otakarem 

II. a Rudolfem Habsburským.
Rozvoj kláštera Vyšší Brod byl od počátku zce-
la pod vlivem a „v režii“ rodu Rožmberků. Do 
osudů kláštera silně zasáhlo soupeření Vítkov-
ců s králem Přemyslem Otakarem II., které na-
růstalo od roku 1260 a vyvrcholilo otevřeným 
nepřátelstvím. Nejisté postavení v době války 
mezi Vítkovci a panovníkem vedlo papeže Mi-
kuláše III. k tomu, že 21. března 1278 potvr-
dil klášteru Vyšší Brod všechny jeho výsady. 
Ochráncem kláštera Vyšší Brod pověřil praž-
ského biskupa a povolil získat zpět zastavené 
statky. Jednalo se zřejmě o pokus kláštera vy-
manit se pomocí papežských listů z úzké závis-
losti na donátorském rodu Rožmberků.
 
V listině z 12. listopadu 1281 se poprvé ob-
jevuje jako opat Adam. Je to zřejmě tentýž 
Adam, který do kláštera nastoupil jako převor. 
Prvý opat musel zemřít před tímto datem. 
Vlastimil Kolda uvádí, že opat Otto I. byl s vel-
kou pravděpodobností pochován do podlahy 
v dokončené kapitulní síni roku 1276. Kateřina 
Charvátová píše, že „klášter doplatil patrně 
popleněním a zcizením svých statků i na králo-
vo trestné tažení do jižních Čech v roce 1277.“

 

- zdroj: archiv Františka Schussera -




